
 
 

 

  

 
 

Dagsorden / Referat   

Bestyrelsesmøde den 14. marts 2024 – kl. 17.00 
 
Bestyrelsesmedlemmer: Morten (Formand) – Søren (Næstformand) - Gunner (Kassérer og 

Havnekontor) - Bjarne Boe (Bestyrelsesmedlem) – Jan (Bestyrelsesmedlem) 

Bestyrelses suppleant: Jes (1. suppleant) og Per (2. suppleant)  

Sekretær: Jette   

Fraværende: Ingen 

 
Referatet er skrevet ind med rødt 
 
Bestyrelsesmødet er to-delt, først afholdes møde med udvalgsformændene, herefter afholdes et 
ordinært bestyrelsesmøde. 

1. Status fra udvalgene 

• Hans / Brosamarbejdet 

• Se referat på side 4 

• Lasse / Broholdet 

• Holdet er i fuld gang. Det er ikke sikkert Bro E bliver helt færdig til 1.april, 

men de arbejder på at få den færdig hurtigst muligt. Ca. 3 lørdage mere. 

Stor tilslutning til broholdet i år. Mellem 10-14 deltagere hver uge. 

• Britta / Festudvalget  

• Generalforsamlingen gik super fint, selv om der kom langt flere deltagere 
end forventet.  

• Jørn / Futte udvalget 

• Fraværende 

• Gunner / Havnen 

• Der har ikke været det store fremmøde de sidste par mandage. Der er 

kommet 11 nye medlemmer, der er lagt havneplan og pt. Er der 2 ledige 

pladser. Der er kun taget 2 fra ventelisten. Og der er handlet et par 

pladser. Der er brugt lidt tid på et par enkelte dårlige betalere af 

kontingent. 

• Karin / Hus- og Plads udvalget 

• Der er indkøbt planter og alt er klar til sæsonstart. Der indkøbes 

reservedele til maskiner efter behov. Der indkøbes generelt fra XLbyg i 

Gjern, og kun mindre og akute ting købes fra XL i Ry, da de er for dyre og 

ikke er fleksible io forhold til pris/rabat. 

• Jes / Redaktionsudvalget  

• Der har været afholdt møde i redaktionsudvalget. Der bliver afholdt endnu 
et møde og så burde et nyt Anker være klar. 

 



 
 

 

 
 
 
 
 

• Lasse / Sikkerhed 

• Ikke noget nyt. Går broernes sikkerhedsudstyr igennem når der begynder 

at komme både i vandet. Redningskranse udskiftes løbende. 

• Per / Supportudvalget 

• Alt er klar fra Pers side. Der er åbnet for vand på broerne. Vinterpladsen er 

i orden. 

Herefter afholdes mødet kun for bestyrelsen og suppleanter. 

2. Gennemgang af sidste mødes referat 

• GD/Konstituering af bestyrelsen.  

• Bestyrelsen konstituerede sig – se øverst i referatet. 

• GD/Notat vedr. generalforsamlingen.  

• Foreliggende notat omskrives og godkendes af hele bestyrelsen, inden det 

evt. sendes til medlemmerne på mail.  

3. Havnen 

• GD/Kommunikation med et medlem.  

• Ved dødsfald bortfaldet retten til en bådsplads. Samtidig skal et evt. 

indskudsbevis sælges tilbage til Marinaen.   

4. Er sidste måneds opgaver løst. 

• Generalforsamling afholdt med 120 deltagende medlemmer. 

5. Korrespondancer til og fra Ry Bådlaug / Ry Marina siden sidste møde: 

• MD/Mail fra Gl Turisten – anmodning om deltagelse i ansøgning om midler. Se 

bilag.  

• Gl. Turisten opfordrer til, at vi sammen deltager i ansøgning om midler til 

en bådvogn. Bådlauget er ikke afhængige af Gl. Turisten projektet, og har 

andre ansøgninger vi vægter højere, derfor får Gl. Turisten et pænt ”nej 

tak”.  

6. Punkter til drøftelse og evt. beslutning: 

• GD/Revidering af ”Opgaver og ansvar for bestyrelsen og for udvalgsformænd” se 

bilag. 

•  På næste bestyrelsesmøde gennemgåes dokumentet, og derefter tages 

det med til næste møde med udvalgsformændene (i maj), så vi derefter 

får indarbejdet deres kommentarer og herefter er dokumentet et fælles 

arbejdspapir. Dette gøres hvert år efter generalforsamlingen. 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

• Solceller – status – vi har nu to tilbud, og især det ene tilbud er meget udførlig med 

beregninger mv. Vi har tilsagn fra Skanderborg kommune om, at der ikke skal søges 

byggetilladelse, men der skal søges dispensation for søbeskyttelseslinjen – det har 

en behandlingstid på ca. 6 mdr.   

• Vi laver selv en projektbeskrivelse, tager billede af taget og sender en 

ansøgning til kommunen. Efter godkendelse kan vi så tage stilling til hvilket 

tilbud vi vil benytte os af, eller om der skal indhentes et helt nyt tilbud. 

7. Evaluering af arrangementer og planlægning af kommende 

• GD/Standerhejsning og medlemsmøde vedr. fremtiden for broerne (den 7. april – 

kl. 10). Grundig planlægning af medlemsmødet.  

• Morten er desværre fraværende til Standerhejsningen og det 

efterfølgende møde. Bestyrelsen mødes på et senere tidspunkt for at 

planlægge medlemsmødet. Søren afholder talen til Standerhejsningen og 

Hans har lovet at forestå medlemsmødet. 

8. Kommende måneds opgaver 

•  

9. Regnskab, Budget, bevillings- og beslutningssager 

• GD/Regnskab vedlagt som bilag.  

• Regnskabet forelagt – da vi kun er 2 mdr. henne i regnskabsåret, er der 

ikke meget at revidere endnu. 

• PL/refusion af kontingent for bestyrelse og udvalgsformænd.  

• Efter en grundig diskussion, er bestyrelsen enige om, at kontingentet ikke 

refunderes. 

10. Bordet rundt / Evt.   

• ”Årets gang” dokumentet gennemlæses til næste gang, så det kan komme i ”Års-

Ankret”.  

11. Næste møder: 

• Torsdag den 4. april 2024 kl. 18.00 (uden udvalgsformænd) 

• Derefter torsdag den 2. maj kl. 17.00 (med udvalgsformænd) 

12. Godkendelse af referat 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 
Referat af Brosamarbejdsopstartsmøde 2024 hos SSK 13.03.2024 

 
Deltagere: 

 
Del 1 
Leo Sommer (SMK) 
Sven-Åge Enevoldsen (SMK) 
Bo Stig Andersen (SMK) 
Allan Barenholdt (SSK) 
Gunnar Dalsgaard (RB) 
Morten Damgaard (RB) 
Hans A. Pedersen (RB, formand og referent) 
 
Efter afslutning af del 2 deltager: 
Jørn Jensen (RB - Futte holdet) 
Ole Seeberg (Fyr og Webmaster) 

 

 
 
Årets broarbejde:  

 
Vi har i efteråret planlagt broarbejde, men denne plan må revurderes da Hjejlebroen skal 
hovedrenoveres. Det betyder derfor at vi i samme omgang bør få ordnet den bro vi har monteret 
på siden. Vi har fået tilbud fra Christians Anlæg på 65.000,- Det er også Christians Anlæg der har 
fået opgaven af kommunen med renovering af Hjejlebroen.  

 
Vores forslag til opgaver der udføres af Christians Anlæg i dette år er derfor:  
Bro 55 Ludvigslyst   65.000,- 
Bro 30 del 1 104.500,- 
Bro 30 del 2   93.000,- 
Bro 7 delrep   13.125,- 
Bro 8 delrep   13.125,- 
 
Det betyder dermed at vi må udsætte udskiftning af Bro 36 som var planlagt. Denne Bro 
undersøges af Morten Damholdt, hvorefter Ry laver det der skal til for den kan holde yderligere et 
år.  

 
Vi har fået tilbud på en række mindre reparationer som arbejdsholdet fra Ry vil undersøge og se 
om de selv kan håndtere. Det drejer sig om smårep af: 
Bro 21 
Bro 24 
Bro 25 
Bro 36 
Anslået materiale pris på ovenstående udført af Ry skønnes at ligge på 3000,- - 5000,-. Vi vil her 
anslået kunne spare rundt 10.000,-. Morten ser på de 4 broer og laver et overslag.  

 
Der udarbejdes et revideret budget af Bo der deles. Christians Anlæg skal være varskoet om det 
arbejde der skal laves inden påske. De vil starte med Hjejlebroen.  



 
 

 

Vi mangler fortsat at få skabt et overblik over hvad isvinteren har kostet os, vi bliver klogere inden 
for de nærmeste uger.  

 
Affald: 
Alle stativer der i fremtiden ikke skal anvendes vil blive indsamlet. Fra Silkeborg siden vil Peter 
Johansen og Erik Bjerg gøre det, mens Futte holdet vil tage det fra Ry siden.  
Følgende stativer bliver stående: 
Bro 23 
Bro 52 
Bro 62 
Bro 61 bliver også stående indtil videre, forklaring følger 

 
Affald fra Bro 23 vil blive indsamlet fra landsiden, der er søgt om køretilladelse hos Naturstyrelsen.  
 
Jørn har foreslået, at der laves et træfundament ved Bro 52 til placering af affaldsstativer, så de 
står godt og stabilt - de kigger på det når F 
Futte holdet er igang.  

 
Futteholdet Ry:  
Al indsamling af affald håndteres nu af frivillige fra Ry. For det giver vi 15.000 samt mulighed for at 
trække på Futte holdet til småreparationer af broerne samt på og afmontering af sølygter.  

 
Borde/bænkesæt: 
Bro 27 2 nye sæt 
Bro 52 2 nye sæt til placering således der ved de 2 shelters fast kan stå et sæt 
Jordspyd til fæstning eftersøges hos Naturstyrelsen, de skulle være lagt til side men kan ikke 
findes. Hans er på sagen,  
Futte holdet tilbyder at hjælpe med såvel nye borde/bænkesæt som jordspyd.  

 
Grill: 
Der er 2 nye grill klar i Ry som skal monteres når muligt. 
Bro 61 - den nuværende grill fjernes, men vi venter med at montere den  nye ind der er afklaring 
omkring vores grej på arealet 
Bro 33 ny grill monteres.  

 
Sølygter: 
Monteres efter standerhejsninger, Ole Seeberg har styr på dem og konserveret hængelåsene så 
de er klar.  
Den grønne afmærkning SØ af Tyskerrenden er væltet i isen. det er svært at få en pæl til at stå 
der, så det undersøges om der måske kan placeres en bøje med lys i.  
Hans og Ole Seeberg er på sagen.  

 
Økonomi:  
Kasserer udsender bidragsopkrævning til Brosamarbejdet fra de 3 klubber snarest.  

 
Dialog med Naturstyrelsen, kommuner og private lodsejere: 
Naturstyrelsen: Intet at bemærke, en fortsat konstruktiv dialog herunder også i Brugerrådet hvor 
vi er faste medlemmer. 
Kommuner: Silkeborg kommune omkring info på sejladspågudenaaen.dk. Derudover en dialog 
om hvad vi gør med fastliggere.  
Private Lodsejere: Jordstykket ved bro 61 er blevet solgt til ny ejer. Vi har en dialog med ham 
omkring affaldsstativ, grill og borde/bænkesæt vi har på jordstykket, og er ved at sikre os at 
formalia er iorden al den stund området er fredet. Vi lader derfor affaldsstativerne blive stående i 
første omgang, da de er en del af den aftale der for nuværende dækker området.  

 
Hjemmeside:  

http://sejladspågudenaaen.dk/


 
 

 

Orientering om den nye hjemmeside www.brosamarbejdet.dk Dette er første udgave som er gået 
live. . Siden er også lavet således at den kan ses på mobiltelefoner. 
Feedback modtages meget gerne og der kan nemt laves mindre opdateringer og ændringer hvis 
der er et ønske om det.  
QR koder på broerne: Vi planlægger at lave QR koder som kan scannes ved broerne, så kan man 
her direkte trække info om Brosamarbejdet.  

 
Bemærk også det opdaterede ordensreglement. Alle 3 klubber bedes rette deres hjemmesider op 
(SSK har gjort det) Derudover må vi gerne sige til hvis der er noget der stå på andre hjemmesider.  

 
Øvrige forhold:  
Ansvar: Har Brosamarbejdet et ansvar hvis en gæst kommer til skade på en af vores broer? Sven-
Åge undersøger. En mulighed kan være at vi skal skilte med at al færdsel på broerne er på eget 
ansvar.  
Info folder: Vi bør se ind i at lave en lille infofolder der kan deles ud i klubberne samt ved 
slæbestederne rundt i søerne. Hans laver et oplæg.  
Fremtidens bromaterialer: Alle opfordres til at lytte med på “rørene” hvad der sker omkring 
materiale til brobyggeri således vi er med på hvad fremtiden måske kan byde på. 
 

hap/13032024 
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